
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. april 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 1092 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1092:  

”Vil ministeren ophæve hjemtagelsen af falloplastikker til Rigshospitalets Plastikkirur-

giske afdeling, så kommende danske falloplastikpatienter, og navnlig de få fallopla-

stikpatienter, der i årevis har siddet fast i deres allerede påbegyndte kirurgiske be-

handlingsforløb, på Rigshospitalets Plastikkirurgiske afdeling, atter kan blive hen-

holdsvis behandlet og færdigbehandlet i udlandet på et hospital, der har den for-

nødne erfaring, rutine og et tilstrækkeligt patientflow, så de kan lave falloplastikker, 

der lever op til international standard, i stedet for fortsat at lade danske transmænd 

være stavnsbundet, til foruroligende langtrukne og komplikationsfulde falloplastikbe-

handlinger på Rigshospitalets Plastikkirurgiske afdeling?” 

 

Svar: 

Til brug for udarbejdelse af besvarelsen har ministeriet anmodet om bidrag fra Sund-

hedsstyrelsen. Jeg forventer at kunne fremsende en endelig besvarelse ultimo maj 

2021. 

 

Med venlig hilsen 
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